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REVISTA PRESEI 

 

 

 Încep protestele în fața Ministerului de Interne! Comisarul-șef executat de 

GREII din Poliție își caută DREPTATEA 

Protest în fața Ministerului de Interne: Comisarul-șef executat de conducerea 

Poliției a ieșit în stradă! 

Comisarul-șef Cristian Ghica a fost destituit, în luna mai, de la șefia Serviciului de 

Poliție Centrul Vechi, după ce a intrat într-un conflict direct cu Bogdan Berechet, 

șeful Poliției Capitalei, cu comisarul-șef Gabriel Șchiopu, șeful SIC DGPMB, și 

Robert Ionel Gheorghe, agent de poliție. 

Astăzi, fostul șef al Poliției Centrul Vechi a început un protest în fața Ministerului 

de Interne. 

„Fiind în concediu, mi-am luat libertatea de a începe protestul la M.A.I. la 10 

minute după ora 08:00. 

Dar ce sa vezi? Nu sunt singurul care a întârziat! 

Se pare că numai proștii vin la munca la ora 08:00, pentru că la minister încă se 

mai vine, agale, deși este deja 08:30”, spune Ghica. 

În mai, Ghica a fost demis din funcția de șef al Serviciului Poliție Centrul Vechi. 

Totodată, pe o perioadă de trei luni, i s-a diminuat salariul de bază cu 10%. 

Conform surselor Bugetul.ro, Cristian Ghica a fost instalat în funcția de șef de 

birou Ordine Publică al Secției 23 Poliție. 

De unde i se trage totul lui Ghica? 

„Au reușit! 

Acum 6 luni am început să public ilegalitățile de la Poliția Capitalei. 

 

http://www.bugetul.ro/
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Am semnalat înțelegeri frauduloase ale conducerii D.G.P.M.B. cu unii dintre 

patronii din Centrul Vechi, intervenții pentru a stopa sancționarea anumitor 

societăți comerciale, am arătat că detașarea mea la Secția 7 avea ca unic scop 

eliminarea mea dintr-un loc unde deranjam, iar „profesioniștii” din poliție nu își 

puteau face jocurile. 

Am continuat prin a indica puroiul dintr-o poliție condusă ilegal de niste doctori, 

am sesizat public posibile infracțiuni comise de polițiști cu funcții de conducere, 

am semnalat incompetența, slugărnicia și lipsa de reacție legală a celor 

„desemnați” în funcții. 

Practic, am strigat la cei care puteau schimba ceva, înainte de a fi prea târziu. A 

devenit târziu pentru cei de la Onești, pentru băiețelul de 7 ani găsit mort după 

luni de zile și cine știe pentru câți alții…”, spunea Ghica, în ziua în care a fost 

destituit. 

În toamna anului trecut, comisarul Cristian Ghica a acuzat pe un grup intern al 

polițiștilor că a fost îndepărtat, la acea vreme, de la conducerea Poliției Centrul 

Vechi, deoarece nu a executat „dispozițiile ilegale”, privind protejarea unor terase 

din zona istorică a Capitalei. 

„Din cauza refuzului de a executa dispoziții ilegale, din cauza refuzului de a 

așterne Poliția la picioarele unor patroni care dau șpagă, din cauza încăpățânării 

mele de a susține polițiști tineri, cinstiți, care au înțeles să-și facă meseria așa cum 

trebuie, fără să facă diferențe între prietenii șefilor, politicieni, primari și oameni 

obișnuiți”, a acuzat Cristian Ghica, conform Libertatea. 

Ghica fusese detașat, prin dispoziția conducerii Poliției Capitalei, de la șefia 

Poliției Centrul Vechi, ca adjunct la Secția 7 Poliție. 

Ulterior, Cristian Ghica a revenit ca șef al Serviciului de Poliție Centrul Vechi. 

La vremea respectivă, DGPMB a negat acuzațiile lui Cristian Ghica. 

„Cu privire la articolele apărute în media, în legătură cu detașarea șefului 

Serviciului Poliției Centrului Vechi, comisar șef de poliție Ghica Cristian, 

Serviciul Informare și Relații Publice din Direcția Generală de Poliţie a 

Municipiului București este imputernicit să facă următoarele precizări :  

https://www.libertatea.ro/stiri/interviu-indepartat-de-la-conducerea-politiei-din-centrul-vechi-al-capitalei-comisarul-sef-cristian-ghica-acuza-sefii-politiei-s-au-intalnit-pe-ascuns-cu-patronii-nemultumiti-ca-in-cazul-3179117
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Structura de poliție ce are în responsabilitate zona Centrului Vechi face obiectul 

unor verificări cu privire la managementul unei situații înregistrate în cursul 

săptămânii trecute, cunoscută opiniei publice prin imaginile difuzate în media. 

Verificările au fost declanșate având în vedere că nu s-a intervenit preventiv, ci 

reactiv (opinia publică a fost informată cu privire la acest eveniment în data de 

16.10.2020, printr-un comunicat de presă). Pe parcursul acestei activități s-a luat 

măsura detașării polițistului, în funcția de adjunct al șefului Secției 7 Poliție, pe 

linia specialității acestuia, investigații criminal”, a precizat Poliția Capitalei. 

Cristian Ghica se află în război cu șeful Poliției Capitalei 

Bogdan Berechet, șeful Poliției Capitalei, comisarul-șef Gabriel Șchiopu, șeful 

împuternicit la Serviciul Investigații Criminale, și Robert Ionel Gheorghe, agent de 

poliție, l-au dat în judecată pe șeful Poliției Centrul Vechi, comisarul Cristian 

Ghica, pentru ca aceasta din urmă să șteargă mai multe postări de pe Facebook. 

Mai mult, cei trei i-au cerut și daune morale lui Cristian Ghica. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

  

 Florin Cîțu, înainte de a se vedea cu primarii: Nu este niciun pericol 

Premierul Florin Cîţu a declarat, luni, înainte de reuniunea Adunării Generale a 

Asociaţiei Municipiilor din România, că la precedenta întâlnire a ascultat 

doleanţele primarilor, dar a avut şi el câteva cerinţe, în special legate de reforma în 

administraţia locală. 

Florin Cîţu participă luni, la Adunarea Generală a Asociaţiei Municipiilor din 

România. 

“Împreună cu toţi primarii dezvoltăm România şi vreau să aud de domniile lor care 

sunt proiectele. La precedenta întâlnire am ascultat doleanţele primarilor, dar am 

avut şi eu câteva doleanţe, în special în ceea ce priveşte reforma în administraţia 

locală, să ne uităm la costurile cu cheltuielile de personal, să ne uităm la alte 

cheltuieli, să vedem cum putem să îmbunătăţim lucrurile, dar bineînţeles ei ştiu  
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foarte bine că i-am susţinut anul trecut când a fost vorba de acele alocări din 

impozitul pe venitul global de 64%, în continuare îi voi susţine şi vom discuta cum 

putem să împărţim aceşti bani. O să fie o discuţie aplicată”, a declarat Florin Cîţu, 

înaintea şedinţei. 

Întrebat dacă există un pericol ca unii dintre primari să nu primească bani pentru 

proiectele aflate în derulare, premierul a răspuns: “Niciun pericol. Suntem aici să 

dezvoltăm România, nu anumite localităţi”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Protest la Palatul Cotroceni – Participanţii cer preşedintelui Klaus Iohanis 

intervenţia pentru a salva Roşia Montană / Un elefant, plimbat în zonă: Roşia 

Montană a devenit elefantul nevăzut din încăpere - VIDEO 

Zeci de persoane participă, duminică, la protestul organizat de mai multe asociaţii 

la Palatul Cotroceni şi îi cer preşedintelui Klaus Iohannis să intevină pentru a salva 

Roşia Montană. ”Uniţi, salvăm Roşia Montană” scandează protestatarii. ”Roşia 

Montană a devenit elefantul nevăzut din încăpere”, transmit organizaţiile care au 

dus şi un elefant la protest. 

 

Zeci de persoane participă, duminică, la Palatul Cotroceni, la un protest organizat 

de Comunitatea Declic, Uniţi Salvăm, Rosia Montană în UNESCO World 

Heritage, Funky Citizens, Mining Watch România, Prietenii Roşiei Montane, 

Corupţia Ucide, Greenpeace şi Evoluţie în instituţie, potrivit News.ro 

Oamenii au steaguri cu mesajul ”Roşia Montană, în UNESCO” dar şi mesaje 

pentru preşedintele Klaus Iohannis şi premierul Florin Cîţu. Protestatarii scandează 

”Uniţi, salvăm Roşia Montană”. 

 

”Se împlinesc aproape 20 de ani de când am participat la primul protest pentru 

Roşia Montană”, a declarat unul dintre protestatari. 

 

Oamenii cer preşedintelui să-şi exercite rolul de mediator şi să intervină pentru 

salvarea Roşia Montană. 
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”Îi cerem preşeditelui Klaus Iohannis să scoată elefantul de aur din Guvern”, 

transmit organizatorii, care vor ca dosarul pentru includerea sitului Roşia Montană 

în patromoniul UNESCO să nu fie retras. 

Dosarul trebuie discutat la finalul lunii iulie. 

Premierul Florin Cîţu a declarat, luni, că deocamdată nu s-a luat o decizie cu 

privire la Roşia Montană, urmând ca discuţiile să se reia la viitoarea şedinţă a 

coaliţiei de guvernare. 

 

„Roşia Montană s-a discutat. Încă nu s-a luat o decizie. Vom discuta din nou la 

următoarea şedinţă de coaliţie”, a spus Cîţu, la Parlament, după şedinţa coaliţiei. 

 

Vicepremierul Dan Barna a declarat, miercuri, că USR PLUS respinge orice 

iniţiativă, din orice direcţie ar veni, de retragere a dosarului privind Roşia 

Montană de la UNESCO. 

 

„Este o discuţie Roşia Montană. A fost în Guvern prezentat un memorandum 

dinspre Ministerul Finanţelor. Poziţia USR PLUS este una foarte clară: respingem 

orice iniţiativă, din orice direcţie ar veni, de retragere a dosarului de listare a Roşia 

Montană la UNESCO, pentru că listarea Roşia Montană la UNESCO nu are ca 

efect niciun fel de blocare a statului român pentru eventuale proiecte viitoare în 

momentul în care tehnologia s-ar îmbunătăţi sau ar deveni una funcţională pentru 

mediu. Deci listarea la UNESCO nu ne împiedică pe noi ca stat român să avem în 

continuare un control pe legislaţia zonei respective, pentru că UNESCO nu 

blochează nimic, UNESCO doar asigură o protecţie şi un prestigiu unei zone unice 

în lume. Într-adevăr, galerii romane nu mai există nicăieri în lume, de asta este un 

monument care trebuie protejat”, a spus Dan Barna, miercuri, la Palatul 

Parlamentului, după şedinţa coaliţiei de guvernare, relatează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24887492-florin-citu-inca-nu-luat-decizie-privire-rosia-montana.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24887492-florin-citu-inca-nu-luat-decizie-privire-rosia-montana.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24905242-dan-barna-usr-plus-respinge-orice-initiativa-retragere-dosarului-privind-rosia-montana-unesco.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24905242-dan-barna-usr-plus-respinge-orice-initiativa-retragere-dosarului-privind-rosia-montana-unesco.htm
https://www.agerpres.ro/
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 Ministerul de Finanțe recunoaște că datoria guvernamentală era la aproape 

50% din PIB, la finele lunii aprilie 2021 

Datoria administraţiei publice (datoria guvernamentală) totaliza, la finele primelor 

patru luni din 2021, 526,7 miliarde de lei, respectiv 49,9% din PIB, faţă de 499,153 

miliarde lei (47,3% din PIB) la sfârşitul lui 2020, conform datelor centralizate de 

Ministerul Finanţelor. 

Din aceasta, suma de 16,79 miliarde de lei reprezenta datoria pe termen scurt, iar 

restul datoria pe termen mediu şi lung. 

Cea mai mare parte din această datorie, respectiv 446,504 miliarde de lei, era 

reprezentată de titluri de stat. 

Datoria administraţiei publice centrale se ridica la 510,923 miliarde de lei, din care 

494,148 miliarde de lei pe termen mediu şi lung, cea mai mare parte fiind în lei 

(236,084 miliarde de lei) şi euro (232,225 miliarde de lei, echivalent). 

Datoria administraţiei publice locale se cifra la 15,774 miliarde de lei, la finele lui 

aprilie 2021, din care 15,757 miliarde de lei pe termen mediu şi lung. 

Conform datelor MF, datoria externă a administraţiei publice era de 267,850 

miliarde de lei (25,4% din PIB), din care 263,197 miliarde de lei cea a 

administraţiei publice centrale şi 4,653 miliarde de lei a administraţiei publice 

locale, şi aproape în totalitate (267,22 miliarde de lei) era pe termen mediu şi lung. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Deficitul comercial al României se apropie de 9 miliarde de euro după 

primele 5 luni ale anului, în creștere cu peste 1,4 miliarde față de aceeași 

perioadă din 2020. În luna mai, importurile au crescut într-un ritm mult mai 

mare decât exporturile. 

 

 În perioada 1 ianuarie – 31 mai, exporturile au însumat 29,9 miliarde de 

euro, iar importurile au însumat 38,7 miliarde de euro. 

 În perioada 1 ianuarie – 31 mai, exporturile au crescut cu 26%, iar 

importurile au crescut cu 24,6%, comparativ cu perioada 1 ianuarie – 31 mai 

2020. 

 Deficitul balanței comerciale în perioada 1 ianuarie – 31 mai a fost de 8,8 

miliarde de euro, mai mare cu 1,4 miliarde de euro decât cel înregistrat în 

perioada 1 ianuarie – 31 mai 2020. 

 În luna mai 2021, exporturile au însumat 5,9 miliarde de euro, iar 

importurile au însumat 7,7 miliarde de euro, rezultând un deficit de 1,7 

miliarde de euro. 

 Față de luna mai 2020, exporturile din luna mai 2021 au crescut cu 58,5%, 

iar importurile au crescut cu 54,2%. 
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(Sursa: biziday.ro) 

 

Şomaj în creştere la persoanele peste 50 de ani. Specialiştii în resurse umane 

recomandă cursuri de perfecţionare 

În România, criza sanitară a redus şi mai mult şansele de angajare pentru personale 

de vârstă mijlocie. În evidenţele autorităţilor, sunt acum cu peste 10% mai mulţi 

şomeri între 50 şi 64 de ani, decât erau vara trecută. Specialiştii în resurse umane 

recomandă acestora să înceapă cursuri de perfecţionare mai ales că tot mai mulţi 

angajatori cer competenţe digitale. 

Aproape 270.000 de şomeri erau în evidenţele Agenţiei pentru Ocuparea Forţei de 

Muncă, la începutul lunii iunie, conform celor mai recente date ale instituţiei. Peste 

40% dintre aceştia au între 50 şi 64 de ani, categorie în care acum sunt cu 10% mai 

multe persoane fără ocupaţie faţă de vara trecută. 

În România, rata ocupării forţei de muncă pentru persoanele cu vârsta între 55 şi 64 

de ani e mai mică decât media europeană. Şi numărul de CV-uri trimise 

angajatorilor e mai redus decât în cazul altor categorii de vârstă, spun 

reprezentanţii platformelor de recrutare. 
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Fenomenul a luat amploare şi în alte ţări europene. De exemplu, în Spania, un sfert 

dintre şomerii înregistraţi anul trecut aveau peste 50 de ani. 

Spaniolii de peste 50 de ani care se află mai mult de 12 luni în evidenţele unei 

agenţii de ocupare a forţei de muncă primesc lunar până la pensie un ajutor de până 

la 430 de euro, dacă demonstrează că se află în căutarea unui loc de muncă. Iar 

firmele care îi angajează sunt scutite de la plata impozitelor salariale aferente 

asigurarilor sociale timp de un an. 

Şi în România, firmele care angajează persoane care se apropie de vârsta 

pensionarii pot primi subvenţii de la stat, în anumite condiţii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Numărul beneficiarilor de ajutor social a scăzut cu 4000 de persoane față de 

luna precedentă 

Numărul beneficiarilor de ajutor social a fost, în mai, de 165.666 persoane, în 

scădere cu 4.024 persoane faţă de luna precedentă, conform datelor centralizate de 

Agenţia Naţională pentru Plăţi şi Inspecţie Socială (ANPIS). 

Cei mai mulţi beneficiari au fost înregistraţi în judeţele Dolj (10.439), Bacău 

(9.148) şi Buzău (8.023), iar cei mai puţini în Bucureşti (230) şi în judeţele Ilfov 

(942) şi Timiş (1.376). 

Suma medie plătită în mai de statul român beneficiarilor de ajutor social (venit 

minim garantat) a fost de 261,41 lei, iar suma totală plătită s-a ridicat la 43,306 

milioane de lei. 

La finalul lunii mai erau suspendaţi de la plată 13.962 de beneficiari, cei mai mulţi 

din Buzău (1.094 de beneficiari suspendaţi), Botoşani (974) şi Dolj (827). 

Cea mai mare valoare a sumei medii plătite (drepturi curente) a fost înregistrată în 

judeţele Sălaj (333,37 lei), Braşov (312,11 lei) şi Mureş (310,92 lei). 

(Sursa: G4media.ro) 
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 Va fi trecut pragul de 5 lei pentru un euro? Adrian Vasilescu: De 10 ani sunt 

prognozele astea. Niciodată nu a fost depășit 

Euro a atins cea mai ridicată valoare din istorie în faţa leului. Analiștii se așteaptă 

ca pragul 5 lei pentru un euro să nu fie, totuși, depășit mai devreme de jumătatea 

anului viitor. Consilierul de strategie de la BNR Adrian Vasilescu spune că 

devalorizarea recentă a monedei naționale nu are de ce să provoace agitație.  

Adrian Vasilescu, consilierul guvernatorului BNR: "De 10 ani, an de an, au fost 

prognoze că în sfârșit va fi trecut pragul de 5 lei pentru un euro. De zece ani. Și 

niciodată nu a fost trecut. Sper că nu va fi trecut nici anul asta. Dar mă opresc aici 

cu speranța. 

Economia României și piețele financiare din România sunt atât de obișnuite cu 

șocurile încât nu se lasă impresionate de mișcări la nivelul unui minister, chiar 

dacă e un minister atât de important că cel al Finanțelor. 

Pe piața valutară nu am văzut niciun fel de degringoladă, niciun fel de confuzie. 

Piața monetară funcționează foarte bine, băncile, la fel. Nu se văd influențe nefaste 

pe piețele noastre de care suntem foarte legați pentru că e criză, e inflație, sunt 

șocuri internaționale, bătălia pentru o nouă normalitate". 

Leul s-a depreciat, vineri, cu 0,13 bani (0,03%) faţă de euro, moneda europeană 

atingând un nou maxim istoric, în condiţiile în care cursul calculat de Banca 

Naţională a României (BNR) este de 4,9281 lei/euro. 

Cursul leu/euro va depăși pragul psihologic de 5 lei în 12 luni, estimau în urmă cu 

două săptămâni 93% dintre participanții unui sondaj realizat de Asociaţia 

Analiștilor Financiari. Totodată, 84% dintre ei se așteaptă la majorarea ratei 

inflației, adică la o creștere a prețurilor. 

Cursul va urma trendul de depreciere din ultimii 5 ani, de 2,5 procente pe an, a 

explicat la Digi24 Adrian Codîrlașu, vicepreședinte al CFA România. 

"E normal și e cauzat de diferențialul de inflație între România și Zona Euro, 

precum și de deficitul de cont curent care se accentuează puternic în acest an", a 

spus Codîrlașu. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/euro-a-atins-vineri-un-nou-maxim-istoric-in-raport-cu-leul-1592101
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/previziune-economica-pentru-urmatoarele-12-luni-euro-va-depasi-pragul-psihologic-de-5-lei-cresc-preturile-si-dobanzile-analisti-1577913
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El a subliniat însă că puterea de cumpărare va creste, deoarece salariile în special 

în mediul privat au crescut peste rata inflației. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 INS: Salariul mediu net a scăzut în mai, ajungând la 3492 lei 

În luna mai 2021, salariul mediu net a fost de 3492 lei, cu 69 lei (-1,9%) mai mic 

decât în luna aprilie 2021, arată datele publicate luni de Institutul Național de 

Statistică. Scăderea este pusă pe faptul că în luna aprilie s-au acordat prime 

ocazionale (prime trimestriale, anuale, pentru performanţe deosebite, de fidelitate 

ori pentru sărbătorile de Paşte). ”De asemenea, scăderile câştigului salarial mediu 

net au fost cauzate de nerealizările de producție ori încasările mai mici (funcție de 

contracte/ proiecte), precum și de angajările de personal cu câştiguri salariale mai 

mici faţă de medie, în unele activităţi economice”, transmite INS. 

În sectorul bugetar s-au înregistrat creșteri ale câştigului salarial mediu net faţă de 

luna precedentă în învățământ (+5,3% ca urmare a plății cu ora a cadrelor 

didactice), respectiv în administrație publică (+0,1%). În sănătate şi asistență 

socială, câștigul salarial mediu net a scăzut ușor comparativ cu luna precedentă (-

0,8%). 

 Valorile cele mai mari ale câştigului salarial mediu nominal net s-au 

înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia informaţiei (inclusiv 

activităţi de servicii informatice) (8192 lei), iar cele mai mici în hoteluri și 

restaurante (1850 lei). 

Mai 2021 comparativ cu Mai 2020: Comparativ cu luna mai a anului precedent, 

câştigul salarial mediu nominal net a crescut cu 9,8%. 

Mai 2021 comparativ cu Aprilie 2021 

 

Cele mai semnificative scăderi ale câștigului salarial mediu net la nivel de 

secțiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au înregistrat după cum urmează: 

• cu 21,0% în intermedieri financiare (cu excepţia activităţilor de asigurări şi ale 

fondurilor de pensii); 
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• între 14,0% și 16,0% în activităţi de asigurări, reasigurări şi ale fondurilor de 

pensii (cu excepţia celor din sistemul public de asigurări sociale), telecomunicaţii, 

activităţi auxiliare pentru intermedieri financiare, activităţi de asigurare şi fonduri 

de pensii; 

• între 5,5% și 8,5% în extracţia minereurilor metalifere, fabricarea autovehiculelor 

de transport rutier, a remorcilor şi semiremorcilor, fabricarea substanţelor şi a 

produselor chimice, fabricarea altor produse din minerale nemetalice, silvicultură 

şi exploatare forestieră (inclusiv pescuit şi acvacultură), fabricarea produselor 

farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice, producția şi furnizarea de 

energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiționat, industria 

metalurgică, activităţi de servicii în tehnologia informaţiei (inclusiv activităţi de 

servicii informatice), fabricarea produselor din tutun; 

• între 3,5% și 5,0% în alte activităţi extractive, fabricarea echipamentelor 

electrice, fabricarea produselor de cocserie şi a produselor obţinute din prelucrarea 

ţiţeiului, industria construcţiilor metalice şi a produselor din metal (exclusiv 

maşini, utilaje şi instalaţii), transporturi pe apă, fabricarea băuturilor. 

Ȋn anumite activități economice s-au înregistrat creșteri ale câștigului salarial 

mediu net față de luna precedentă, determinate de acordarea de premii ocazionale 

(prime trimestriale, anuale ori pentru performanțe deosebite), drepturi în natură şi 

ajutoare bănești, sume din profitul net şi din alte fonduri (inclusiv bilete de 

valoare). De asemenea, creșterile câștigului salarial mediu net s-au datorat reluării 

activității anumitor agenți economici, realizărilor de producție ori încasărilor mai 

mari (funcție de contracte/proiecte). 

 

Cele mai semnificative creșteri ale câştigului salarial mediu net la nivel de 

secţiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au înregistrat după cum urmează: 

 

• cu 14,5% în extracţia cărbunelui superior şi inferior, respectiv ȋn extracţia 

petrolului brut şi a gazelor naturale; 

• între 3,5% și 6,5% în activităţi de servicii anexe extracţiei, transporturi aeriene, 

hoteluri şi restaurante; 
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• între 1,0% și 2,5% în fabricarea calculatoarelor şi a produselor electronice şi 

optice, prelucrarea lemnului, fabricarea produselor din lemn şi plută (cu excepţia 

mobilei, inclusiv fabricarea articolelor din paie şi din alte materiale vegetale 

împletite), transporturi terestre şi transporturi prin conducte, activităţi de 

spectacole, culturale şi recreative, activităţi de producție cinematografică, video şi 

de programe de televiziune, înregistrări audio şi activităţi de editare muzicală 

(inclusiv activităţi de difuzare şi transmitere de programe), colectarea, tratarea şi 

eliminarea deşeurilor; activităţi de recuperare a materialelor reciclabile (inclusiv 

activităţi şi servicii de decontaminare). 

(Sursa: INS) 

 

 Stelian Ion, reacție dură înainte de decizia CCR care ar putea închide de 

facto DNA și DIICOT: Liniile roșii nu trebuie trecute / Ar fi extrem de grav 

dacă analiza CCR s-ar extinde și asupra altor aspecte 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, a avertizat vineri, înainte de decizia Curții 

Contituționale (CCR) privind legea care scade experința necesară procurorilor care 

vor să intre în DNA și DIICOT, că ”liniile roșii nu trebuie trecute, indiferent ce 

interese politice, ideologii și convingeri are fiecare dintre noi. Ordinea de drept, 

bunăstarea, siguranța și viața românilor sunt mai presus decât orice”. 

Legat de sesizarea CCR, depusă de Curtea Supremă condusă de judecătoarea 

Corina Corbu, Stelian Ion arată într-o postare pe Facebook că ”ar fi extrem de grav 

dacă analiza CCR s-ar extinde și asupra altor aspecte, stabilind condiții pentru 

recrutarea pentru DNA și DIICOT care în prezent nu sunt prevăzute de lege. Într-o 

astfel de neagră variantă, cele două structuri specializate ar fi practic decimate”. 

Postarea integrală a lui Stelian Ion: 

Lupta împotriva corupției și a criminalității organizate trebuie să continue în ritm 

accelerat. Loviturile din ultimii ani, date inclusiv prin modificările legislative 

adoptate în legislatura trecută, constituie impedimente reale împotriva atingerii 

acestui scop. 
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Una dintre măsurile legislative solicitate în mod legitim de către DNA și DIICOT a 

constituit-o scăderea vechimii pentru selecția în cadrul DNA și DIICOT de la 10 

ani (varianta introdusă prin legile Iordache) la 7 ani. În felul acesta ar crește baza 

de selecție a procurorilor, astfel încât să poată fi rezolvate problemele grave de 

personal cu care se confruntă cele două structuri specializate de parchet. 

Din păcate, propunerea legislativă solicitată de atâta vreme de către DNA și 

DIICOT și votată în parlament de actuala coaliție a fost atacată la CCR, existând 

riscul compromiterii proiectului. 

Mai mult decât atât, ar fi extrem de grav dacă analiza CCR s-ar extinde și asupra 

altor aspecte, stabilind condiții pentru recrutarea pentru DNA și DIICOT care în 

prezent nu sunt prevăzute de lege. Într-o astfel de neagră variantă, cele două 

structuri specializate ar fi practic decimate. 

Ministerul Justiției a redactat ample apărări față de această sesizare, spre a fi avute 

în vedere de către CCR la termenul din 14 iulie. 

Salut luarea de poziție a DNA, a DIICOT și a Parchetului de pe lângă Înalta Curte 

de Casație și Justiție, prin care a fost tras un puternic semnal de alarmă și s-a 

explicat public cât de necesar este proiectul de lege și cât de grav ar fi ca sesizarea 

să fie admisă de CCR – situație în care lupta împotriva corupției și a criminalității 

organizate ar primi o grea lovitură. 

Cred că în toate trebuie să existe măsură și echilibru, cred că liniile roșii nu trebuie 

trecute, indiferent ce interese politice, ideologii și convingeri are fiecare dintre noi. 

Ordinea de drept, bunăstarea, siguranța și viața românilor sunt mai presus decât 

orice. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Proiect depus în Parlament: Produsele din faţa porţii, vândute prin 

cooperative 

Vânzarea la poartă a produselor lactate, a legumelor sau a fructelor ar putea deveni 

o amintire din toamnă, dacă proiectul deputatului PSD Adrian Chesnoiu va primi 

undă verde în Parlament.  
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Acesta propune ca românii care vând produsele obţinute în gospodărie, la tarabele 

din faţa caselor, să le poată pune pe piaţă prin intermediul cooperativelor. Astfel, 

produsele nu ar mai fi ţinute în temperaturi arzătoare şi ar fi verificate din punct de 

vedere sanitar veterinar. Inițiativa are ca scop fiscalizarea producţiei vândute, dar şi 

eliminarea riscurilor la care sunt supuşi cumpărătorii. 

Brânză, ouă, roşii, ardei - sunt doar câteva dintre produsele vâdute la marginea 

drumului, chiar şi când temperaturile trec de 30 de grade. Iar clienţii nu lipsesc, 

deşi marfa stă în soare ore în şir. Situaţia s-ar putea schimba dacă un proiect de 

lege depus în Parlament va trece de vot. 

Potrivit propunerii legislative, cooperativa ar putea să-i ajute pe micii fermieri să 

ridice standardele de producţie. 

05.30 - 05.44 - Noi avem un astfel de centru, cumpărăm aceste ouă cu 70- 80 de 

bani, în funcţie de mărimea pe care le au aceste ouă şi mai departe, după ce le 

sortăm, le punem pe piaţă, sub brandul cooperativei. 

Preţul cu care ţăranii ar putea să-şi vândă marfa către cooperativă ar urma să fi 

stabilit la mica înţelegere, spune iniţiatorul. 

Unii producători spun că preferă să vândă marfa tot ca până acum. 

Proiectul legislativ a fost depus în Parlament şi urmează să fie dezbătut în luna 

septembrie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Se schimbă agricultura în România: crește simțitor numărul cooperativelor 

agricole 

La începutul lunii iulie, în România erau în total 1.831 de cooperative agricole 

înfiinţate. Numărul acestora a crescut din 2016 încoace, căci numai în ultimii cinci 

ani au apărut 935 de cooperative agricole, adică o cooperativă la 2,5 zile, potrivit 

calculelor făcute de ZF. 
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„Principalul factor pentru care mulţi fermieri s-au asociat este dat de accesul la 

fonduri europene prin Planul Naţional de Dezvoltare Rurală. Cooperativele au avut 

anumite avantaje la punctaj şi au putut accesa bani nerambursabili de până la 90% 

din investiţie, iar astfel au putut să şi crească mai rapid“, spune Horaţiu Raicu, 

preşedinte al Cooperativei Agricole Agrostar, informează Mediafax. 

Primele 20 de cooperative agricole din România, după cifra de afaceri, au realizat 

anul trecut, în total, venituri de 933,5 milioane de lei, potrivit calculelor ZF pe baza 

datelor de la Registrul Comerţului. 

Cele mai multe companii au avut venituri în scădere, din cauza secetei pedologice, 

care a afectat puternic producţiile de cereale. Spre comparaţie, în 2019, primele 10 

cooperative agricole din România realizaseră venituri totale de 855,3 milioane de 

lei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Armata Română demarează campania de recrutare a rezerviştilor voluntari  

Încep recrutările pentru cele 775 de locuri de rezervist voluntar - maiştri militari, 

subofiţeri, gradaţi şi soldaţi - declarate vacante de Ministerul Apărării Naţionale 

(MApN) în acest an.  

Pentru înscrierea în procesul de recrutare şi selecţie care începe azi, candidaţii (cu 

vârste între 18 şi 55 de ani) se pot prezenta la sediile centrelor militare pe a căror 

rază îşi au domiciliul, pentru a completa o cerere, având asupra lor următoarele 

documente: actul de identitate, în original şi în copie; certificatul de cazier judiciar, 

eliberat cu maximum şase luni înainte de data depunerii; acte de studii şi alte 

documente care atestă alte competenţe dobândite, în original şi în copie; permisul 

de conducere, în original şi în copie, dacă este cazul, pentru candidaţii fără 

pregătire militară, dacă îndeplinirea atribuţiilor postului pentru care candidează 

presupune conducerea tehnicii specifice şi livretul militar, în original şi în copie, 

dacă este cazul, numai pentru cei care deţin calitatea de rezervist.   
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Alegerea specialităţii militare   

MApN a comunicat că, la prezentarea la centrul militar zonal, judeţean sau de 

sector pe a cărui rază de responsabilitate îşi au domiciliul, candidaţii proveniţi din 

rândul cetăţenilor fără pregătire militară vor fi consiliaţi în ceea ce priveşte 

exprimarea opţiunilor, în sensul orientării către funcţiile pentru care aceştia 

îndeplinesc criteriile specifice referitoare la nivelul studiilor şi corespondenţa 

specializărilor dobândite în viaţa civilă cu armele/serviciile şi specialităţile 

militare.   

De asemenea, cetăţenii interesaţi vor fi informaţi cu privire la avantajele 

îndeplinirii serviciului militar în calitate de rezervist voluntar, etapele procesului de 

recrutare şi selecţie, structurile desemnate să execute selecţia, unitatea sanitară 

militară unde urmează să susţină examinarea medicală, precum şi unitatea militară 

sau centrul de instruire în care urmează să execute programul de instruire iniţială, 

în situaţia în care fac obiectul acestei instruiri, potrivit legii.   

Cât încasează lunar un rezervist voluntar   

Trebuie subliniat că, după înrolare, rezerviştii voluntari beneficiază de 

indemnizaţie de instalare egală cu solda de funcţie, la care se adaugă solda de grad 

şi solda de comandă, după caz, acordată la semnarea fiecărui contract cu durata de 

minimum 3 ani.  

De asemenea, remuneraţia pentru perioada în care nu participă la instruire sau 

misiuni este de 30% din solda de funcţie.  

Conform unui mic calcul, dacă avem în vedere că în cazul unui soldat profesionist 

salariul lunar este de 1.857 de lei, rezervistul voluntar va avea de încasat după 

perioada de instrucţie, când stă acasă, aproximativ 540 de lei. Apoi, conform 

aceluiaşi algoritm, un subofiţer rezervist voluntar va încasa 720 de lei.   

În plus, cât timp este în programul de instruire iniţială sau periodică, voluntarul 

primeşte soldă întreagă, ca orice militar profesionist, adică 1.857 de lei, în cazul 

unui soldat, şi 2.400 de lei, pentru un subofiţer.  

(Sursa: adevarul.ro) 
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 Lucian Bode anunta scoaterea la concurs a 850 de posturi din politie, 

jandarmerie si politia de frontiera 

Ministrul de Interne, Lucian Bode, a declarat ca urmeaza sa fie scoase la concurs 

850 de posturi din trei structuri: politie, jandarmerie si politie de frontiera. 

 

"In prima etapa au fost 153 de posturi scoase la concurs, la nivel national, pe 8 

structuri. Acum scoatem 850 pe trei structuri, Politie, Jandarmerie si Politie de 

Frontiera, de la baza si pana la varf. Cu siguranta si Sibiul are astfel de posturi in 

interiorul celor 850 pentru ca eu le-am cerut sefilor de structuri sa vina cu o 

etapizare si sa vina in functie de urgenta", a declarat Lucian Bode, duminica, la 

Sibiu. 

 

Ministrul a mai adaugat ca unele anomalii din legislatie au fost eliminate. 

 

"Daca avem un inspector-sef imputernicit la Politie, un an, se practica dupa un an 

era trecut adjunct si era imputernicit sef. Mai trecea un an. Dupa ce trecea si al 

doilea an putea fi doar desemnat conform reglementarilor in vigoare. Si nu era in 

regula nici imputernicit, nici desemnat. Acolo unde s-au epuizat toate posibilitatile 

legale de a desemna la conducerea respectivei institutii pe colegul care indeplineste 

aceste conditii, ca asta e o alta problema, ca nu sunt multi care indeplinesc 

conditiile, atunci acolo avem prioritate zero din punctul meu de vedere si am scos 

primele posturi de inspector-sef, la concurs", a declarat Lucian Bode. 

Ministrul de Interne a mai precizat ca la ISU sunt 37 de pozitii libere pentru 

posturile de sefi de Inspectotare si adjuncti. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Golden Gate de România. Podul suspendat de la Brăila, al treilea ca mărime 

din Europa, prinde contur cu ajutorul banilor europeni 

Podul suspendat peste Dunăre de la Brăila prinde contur. Al treilea pod ca mărime 

din Europa crește de la o zi la alta, iar din 2023 ar trebui ca șoferii să poată circula 

pe el. Construcția impresionantă face legătura între județele Brăila și Tulcea și este 

cel mai ambițios proiect realizat cu fonduri europene din România. 

https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/politie/christian-ciocan-destituit-scandal-agenti-trafic-1689389
https://ziare.com/stiri/politie/sindicatul-europon-masura-mai-christian-ciocan-1689481
https://ziare.com/stiri/politie/sindicatul-europon-masura-mai-christian-ciocan-1689481
https://ziare.com/lucian-bode/stiri-lucian-bode/bode-anunta-concursuri-pentru-posturile-vacante-din-politie-1684337
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Viorel Eșanu, responsabil șantier: O să urcăm pe blocul de ancoraj, structură, 

așa cum vă spuneam, care a fost construită pe o incintă de pereți mulați, o 

săpătură a pereților mulați undeva la 46 de metri, după care în interiorul acestor 

pereți mulați s-a efectuat efectiv săpătura pentru a elimina materialul, pământul 

existent, și înlocuirea lui cu structura armată. 

Supranumit Golden Gate de România și comparat cu celebrul pod din San 

Francisco, va avea la final 2 kilometri lungime și o înălțime de aproape 200 de 

metri. 

Valoarea totală a proiectului este estimată la 2 miliarde 650 de milioane de lei, iar 

aproximativ 75% din această sumă vine de la Uniunea Europeană. De altfel, 

datorită banilor europeni podul crește văzând cu ochii. 

Viorel Eșanu, responsabilul de șantier, spune până la acest moment, nu s-a 

întâmplat să fie întârzieri cu lucrările.  

Beton turnat la pod, cât pentru un oraș întreg 

O mare parte din construcție se află în subteran. Săpăturile au început de la zeci de 

metri adâncime. 

„De fapt, în spatele acestei lucrări se află un efort comun, o organizare cât se poate 

de precisă și niște lucrări care necesită un timing foarte bine stabilit, pentru că sunt 

lucrări care au nevoie de o atenție sporită. S-a lucrat și se lucrează la adâncime, 

respectiv înălțime, după cum puteți vedea (vezi video - n.r.). Până acum un an, pe 

vremea aceasta, se lucra sub pământ, dar acum deja ne regăsim deasupra 

pământului pe o placă de beton armat și cu niște piloni deja aflați la cota din 

proiect”, spune Viorel Eșanu. 

Andreea Brașovean, jurnalist Digi24: Ne aflăm la blocul de ancoraj și toată 

această construcție este mult mai mare decât ceea ce vedem noi la suprafață. S-au 

făcut săpături până la 30 de metri adâncime și s-a turnat beton, este o cantitate 

uriașă de beton. Cât de mult beton s-a turnat aici? De ce e nevoie de atât, de o 

cantitate atât de mare? 
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Viorel Eșanu: Într-adevăr s-a turnat o cantitate impresionantă de beton, peste 40 

de mii de metri cubi. Această cantitate este necesară pentru a construi acest loc de 

ancoraj, care are rol de a susține forțele pe care le vor exercita cablurile. 

- Spuneați că s-a turnat aici foarte mult beton și că se putea construi un oraș 

întreg cu cât beton s-a turnat aici. Cum așa? 

- Da, într-adevăr, am făcut o oarecare asociere. Cantitățile sunt într-adevăr enorme, 

dar având în vedere complexitatea acestei lucrări, nu se putea altfel, pentru că e 

vorba de zeci de mii de metri cubi de beton, zeci de mii de tone de fier pus în 

operă, forță de muncă dislocată. Noi în acest moment am reușit să dezvoltăm aici 

un mic orășel, pentru că pentru a avea activ un astfel de șantier, este nevoie nu 

numai de muncitorii care lucrează în șantier, dar în spatele acestora se află și 

birouri, personal administrativ, tot felul de dislocări de personal și de activări de 

furnizori de materiale de orice fel. 

Înălțimea finală: 192,6 metri. Cum va fi testat 

Podul de peste Dunăre de la Brăila va fi cel mai mare pod suspendat din România 

și al treilea ca dimensiune din Europa și ar trebui să fie dat în folosință în 2023. 

Viorel Eșanu, responsabil șantier: „Înălțimea finală - 192,6 metri au acești 

piloni. Înălțimea este raportată la nivel zero Marea Neagră. Toate etapele 

constructive de pe acest proiect sunt raportate la nivel 0 Marea Neagră. 

La momentul când acesta va fi finalizat, se va efectua un test de convoi de mașini, 

în sensul că o serie de camioane încărcate vor staționa pentru un timp determinat, 

se va face acest test de încărcare, dar el conform proiectării, este gândit să suporte 

sarcini foarte mari de încărcare, pentru că zona este predispusă la trafic atât de 

gabarit, cât și cel uzual să spunem”. 

Cabluri de susținere direct de la Tokyo 

Proiectul înseamnă, pe lângă podul în sine, și o adevărată rețea de șosele și drumuri 

de acces, de peste 20 de kilometri. 

„Pentru că nu te poți urca pe acest pod fără bretelele de acces, acestea vor fi atât pe 

malul din dreapta mea, pe malul tulcean, bretea de acces și deviere către orașul 

Măcin, la fel în stânga către Jijila.  
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Tot pe acest mal o să fie și acea stație de taxare care va fi funcțională, pe partea 

brăileană o să avem centru de întreținere și coordonare, o serie întreagă de spații 

tehnologice, parcări, podețe, pasaje. Deci sunt foarte multe elemente care urmează 

să fie construite. 

Sunt valori foarte mari și necesitatea de materie primă de pe piață este foarte mare, 

pentru că vorbim de cantități mari de materiale și surse de materiale care nu sunt la 

îndemâna oricărui producător autohton. Sunt materiale atât de pe piața din 

România, cât și de pe piața externă, respectiv chiar și din Japonia de unde vin 

cablurile, direct din Tokyo, anumite piese vin din Italia. Din Brăila și automat din 

combinatul de la Galați vine materia primă pentru fabricarea tablierului metalic, 

acesta se află depozitat la șantierul naval de la Vard, acolo unde se construiesc 

acele segmente, sunt 86 la număr, fiecare dintre ele cântărește aproximativ 250 de 

tone și au o lungime de câte 25 de metri fiecare”, a detaliat Viorel Eșanu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Metrorex va cumpăra energie electrică în următoarele trei luni de la 

Hidroelectrica 

Metrorex va cumpăra energie electrică în următoarele trei luni de la Hidroelectrica, 

după intrarea în insolvenţă a furnizorului Getica 95, au afirmat luni, surse din 

sectorul energetic, conform agerpres. 

Iniţial, Metrorex a încercat să încheie un contract pe Sistemul electronic al 

achiziţiilor publice (SEAP), însă nimeni nu a răspuns ofertei cerute de compania de 

transport. A urmat o negociere directă cu Hidroelectrica şi parafarea unui contract 

provizoriu pe trei luni, urmând ca Metrorex să pregătească o nouă licitaţie pe 

SEAP în această perioadă. 

Până acum, Metrorex cumpăra energie de la Getica 95, cel mai mare furnizor de pe 

piaţa concurenţială din România, care însă a intrat în insolvenţă în urmă cu o 

săptămână. 
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Viorel Tudose, administratorul Getica 95, declara în luna martie, pentru 

AGERPRES, că Metrorex utilizează 25 MW de electricitate pe oră, fiind printre 

cei mai mari consumatori de energie din Bucureşti. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Gazoductul Nord Stream 2, un proiect care va crea o nouă legătură 

energetică directă între Rusia şi Germania ar putea fi gata luna viitoare 

Gazoductul Nord Stream 2, un proiect care va crea o nouă legătură energetică 

directă între Rusia şi Germania, va fi terminat în vara acestui an, a declarat 

duminică pentru un cotidian german directorul consorţiului Nord Stream 2 AG, 

Matthias Warning, informează AFP, citat de agerpres. 

"Ne aşteptăm ca lucrările de construcţie să fie terminate până la finele lunii august. 

98% dintre lucrări au fost finalizate. Cele două procente care au mai rămas vizează 

doar una din cele două linii. Cealaltă linie a fost finalizată deja", a declarat 

Matthias Warning pentru cotidianul Handelsblatt. 

În pofida ameninţării sancţiunilor americane care planează asupra proiectului Nord 

Stream 2, "vom avea un gazoduct care va răspunde cerinţelor de omologare şi 

normelor internaţionale din industrie", a subliniat Warning, adăugând că obiectivul 

este acela ca gazoductul să fie operaţional în acest an. 

 

Întrebat despre viitorul Ucrainei ca ţară de tranzit pentru gazele natural ruseşti în 

drumul lor spre Europa, Matthias Warning a spus că nu are nici cea mai mică 

îndoială că tranzitul "va continua să fie o parte integrală din transportul gazelor din 

Rusia spre Europa după 2024". 

 

Actualul acord de tranzit între Rusia şi Ucraina expiră la finele lui 2024. "Cred că 

Guvernul german a abordat deja acest subiect în discuţiile cu Rusia", a spus 

Warning. Oficialii de la Berlin şi-au anunţat dorinţa de a obţine o prelungire a 

acordului de tranzit. 
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Cancelarul german Angela Merkel se va întâlni luni la Berlin cu preşedintele 

ucrainean, Volodimir Zelenski, după care se va deplasa la Washington pentru a se 

întâlni cu preşedintele SUA, Joe Biden. 

 

Gazoductul Nord Stream 2 reprezintă o investiţie de 11 miliarde de dolari, 

finanţată jumătate de Gazprom şi jumătate de cinci companii europene (OMV, 

Wintershall, Engie, Uniper şi Shell). Nord Stream 2 va permite dublarea capacităţii 

de transport a Nord Stream 1, până la 110 miliarde de metri cubi pe an, astfel că o 

cantitate mai mare de gaze naturale ruseşti va ajunge direct în Germania via Marea 

Baltică, fără a mai trece prin Ucraina. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pretul energiei pe bursa a crescut cu 158% in iunie 2021 fata de anul trecut 

Pretul energiei electrice pe piata spot a bursei OPCOM (Piata pentru Ziua 

Urmatoare - PZU) a avut o medie de 378 lei pe MWh in luna iunie 2021, cu 158% 

mai mult fata de pretul inregistrat in aceeasi luna a anului trecut, respectiv 146 lei 

pe MWh, potrivit raportului lunar postat pe site-ul operatorului bursier. 

 

Valoarea totala a tranzactiilor a fost de 821 milioane de lei, in crestere cu 175% 

fata de iunie 2020 (298 milioane de lei). 

De asemenea, volumul tranzactiilor a crescut cu 9%, pana la 2.176.473 de MWh. 

 

Cota de piata a PZU a fost de 50,76%, in crestere cu 0,79%. Cu alte cuvinte, peste 

jumatate din consumul net de energie al tarii a fost tranzactionat pe PZU in luna 

iunie. 

Pe piata spot a OPCOM au fost inregistrati 366 de participanti, dintre care activi au 

fost 273. 

 

Piata pentru Ziua Urmatoare (PZU) este o componenta a pietei angro de energie 

electrica pe care se realizeaza tranzactii orare ferme cu energie electrica cu livrare 

in ziua urmatoare zilei de tranzactionare. 

(Sursa: ziare.com) 
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 România cu mai multe viteze: Puterea de cumpărare a locuitorilor din 

Bucureşti este cu 81% mai mare decât media naţională, cea mai mare 

disparitate din UE 

 

 

România este ţara din UE cu cea mai mare discrepanţă în dezvoltare între 

Bucureşti şi restul ţării, arată o analiză a companiei de cercetare de piaţă GfK. Mai 

exact, puterea de cumpărare a locuitorilor din Bucureşti este cu 81% mai mare 

decât media naţională. „Adesea, oraşele-capitală sunt cele cu cea mai mare putere 

de cumpărare de la nivel naţional. Chiar şi în cadrul UE se pot observa astfel de 

disparităţi, în Bucureşti şi Bratislava puterea de cumpărare este cu 81% şi respectiv 

cu 46% peste media naţională“, arată analiza GfK. Există însă şi situaţii total 

diferite de cea locală. Mai exact, în Viena (capitala Austriei) şi în Berlin 

(Germania), venitul mediu per capita este sub media naţională cu 4,2% şi respectiv 

8,7%. Cele două sunt însă mai degrabă excepţii de la regulă. „Dintre statele din 

vestul şi sudul UE, Spania, Italia şi Cipru sunt cele care au înregistrat cele mai 

drastice scăderi de venituri în rândul populaţiei în pandemie. Lockdownurile 

prelungite şi dependenţa faţă de sectorul turismului şi-au pus amprenta“, spun 

analiştii de la GfK.  
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Ungaria, care în anii anteriori pandemiei s-a dezvoltat puternic, a suferit acum o 

scădere ca urmare a deprecierii monedei naţionale ñ forintul. La polul opus se 

găsesc ţările Baltice şi România, care au scăpat relativ nevătămate, conform 

aceleiaşi surse. Cu toate acestea, România rămâne printre cele mai sărace ţări din 

UE. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 „Îndeplinim de 11 ani toate condiţiile tehnice pentru Schengen, ştim că 

aderarea este o decizie politică” - ministrul de interne, Lucian Bode 

Ministrul de Interne, Lucian Bode, a declarat, duminică, la Sibiu, că de 11 ani, 

România este pregătită şi îndeplineşte toate condiţiile de aderare la Spaţiul 

Schengen, însă decizia este una politică. „Gestionăm aproape 2.000 de km de 

frontieră Schengen, îndeplinim de 11 ani toate condiţiile tehnice, ştim că este o 

decizie politică”, a spus Bode. 

 

„Poziţia României este una fermă şi spune acelaşi lucru de câţiva ani, dar acum 

când se pune problema extinderii Spaţiului Schengen cu alte ţări, de exemplu 

Croaţia, o spunem cu atât mai apăsat că în acest demers trebuie să existe un 

echilibru între responsabilităţile pe care România şi le asumă şi drepturile pe care 

trebuie să le aibă ca ţară ca membră în Spaţiul Schengen”, a declarat Lucian Bode, 

informează News.ro 

 

Ministrul de Interne a adăugat că este nevoie de o decizie politică vaforabilă 

României, pentru aderarea la Spaţiul Schengen. 

 

„Gestionăm aproape 2.000 de km de frontieră Schengen, îndeplinim de 11 ani toate 

condiţiile tehnice, ştim că este o decizie politică. Parlamentul European a luat o 

decizie politică pe care am salutat-o şi eu şi Guvernul României în această 

săptămână, dar este nevoie de o voinţă politică şi de o decizie politică pe care 

România o merită”, a declarat Bode. 

Lucian Bode a mai precizat că România nu poate rămâne în afara Schengen. 
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„Nu putem să rămânem în afara Spaţiului Schengen, doar pentru că dintr-o analiză 

politică a unor state membrie această decizie nu este luată. Eu spun că România 

îndeplineşte şi o spun din punctul nostru de vedere, a celor de la Ministerul 

Afacerilor Interne şi aici vorbim de gestionarea frontierelor, toate condiţiile 

impuse. Poate, dacă este nevoie, putem să mai prezentăm încă o dată situaţia în 

care ne aflăm, din punct de vedere tehnic, dar nu este nevoie. Am aformat şi la 

Consiliul JAI de la Luxemburg şi la întâlnirile cu ambasadorii principalelor state 

membre ale UE, parteneri ai Românie, că pentru noi, aderarea la Spaţiul 

Schenghen este o prioritate şi o să o tratăm ca atare”, a declarta Lucian Bode. 

 

Bode a mai precizat că este incorect să se pronunţe asupra unei date exacte când 

România va adera la Schengen. 

 

„Ar fi incorect să mă pronunţ eu ca ministru de Intrene pe o dată concretă”, a 

precizat ministrul de Interne. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Trecerea la euro, susținută de 75% dintre români. Opinia pozitivă a crescut 

față de anul trecut (Eurobarometru Flash) 

Majoritatea românilor (75%) sunt în favoarea introducerii monedei euro, țara 

noastră având cea mare creștere a opiniei pozitive dintre țările UE (proporția 

crescând de la 63% la 75%, comparativ cu 2020), reiese din cel mai recent sondaj 

Eurobarometru Flash. De asemenea, 23% au spus că sunt împotrivă, iar restul că 

nu știu. 

 

Când au fost întrebați dacă ei cred că va avea consecințe pozitive adoptarea 

monedei unice europene, cei intervievați au spus, într-o proporție de 63%, că da 

(creștere cu 13 p.p. față de 2020), 33% că nu, iar restul că nu știu. 

 

Dacă România este pregătită să adopte euro: 27% că da, 69% că nu (în creștere cu 

7 p.p.), restul nu știu. 
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44% dintre cei chestionați cred că adoptarea euro va duce la pierderea controlului 

asupra politicii economice, în timp ce 51% nu cred asta, iar restul nu știu. 

 

Conform Eurobarometrului Flash, trecerea la moneda euro se bucură de un sprijin 

larg în statele membre care nu au adoptat încă moneda unică. 

 

Sondajul a fost realizat în cele șapte state membre care nu au aderat încă la zona 

euro, și anume în Bulgaria, Cehia, Croația, Ungaria, Polonia, România și Suedia. 

 

Marea majoritate a cetățenilor UE intervievați (60 %) consideră că trecerea la 

moneda euro a avut consecințe pozitive pentru țările care o utilizează deja. 

Majoritatea respondenților (52 %) consideră că, în general, vor fi consecințe 

pozitive ale introducerii monedei euro pentru țara lor și chiar mai mult, peste 

jumătate dintre ei (55 %) afirmă că introducerea monedei euro ar avea consecințe 

pozitive inclusiv pentru ei înșiși, conform unui comunicat. 

 

În ansamblu, conform sursei citate, 57 % dintre respondenți sunt în favoarea 

introducerii monedei euro în țara lor. Cele mai ridicate procente de respondenți cu 

opinie pozitivă s-au înregistrat în România (75 % în favoarea monedei) și Ungaria 

(69 %). În toate statele membre care au participat la sondaj, cu excepția Cehiei, s-a 

înregistrat o creștere a proporției celor care sunt în favoarea introducerii monedei 

euro, comparativ cu 2020. Cele mai mari creșteri sunt observate în România (de la 

63% la 75%) și Suedia (de la 35% la 43%). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Eurostat: România a înregistrat, procentual, cea mai mare scădere a 

populației în 2020 (-0,7%), după ce pentru anul trecut în UE s-a raportat cel 

mai mare număr de decese din ultimii 60 de ani (de când există date 

disponibile). 

Cea mai mare scădere a populației, ca număr, se observă în Italia (-384.000, sau -

0,6% din populație), urmată de România (-143.000, -0,7%) și Polonia (-118.000, -
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0,3%). Procentual însă, raportat la populația fiecărui stat, România este pe primul 

loc. 

Țările UE au înregistrat cu 534 de mii de decese mai mult decât în 2019 (o creștere 

de 11%), de la 4,7 la 5,2 milioane, iar datele reflectă impactul pandemiei Covid-19, 

potrivit Eurostat. Excesul de mortalitate a contribuit la o ușoară scădere a 

populației, de la 447,3 de milioane de locuitori la 447 mil. locuitori. 

Un purtător de cuvânt al Eurostat, citat de Le Figaro, a afirmat că acesta a fost “cel 

mai mare bilanț de decese anuale din 1961”, de când există date disponibile pentru 

toate aceste țări. Numărul deceselor a crescut în toate țările UE în această perioadă, 

dar în special în Italia (+111.700, +18%), Spania (+75.500, +18%) și Polonia 

(+67.600, +17%), conform cifrelor Oficiului European de Statistică. 

Și numărul nașterilor a continuat să scadă. Sporul natural (diferența dintre 

natalitate și mortalitate) a fost negativ din 2012. Din 2001 până în 2019 inclusiv, 

populația a crescut cu 4%, o creștere alimentată de migrație, care a scăzut în 2020 

din cauza pandemiei. “A existat un impact, fie pentru că granițele au fost închise, 

ceea ce a împiedicat mișcarea populației în această perioadă, fie pentru că 

oamenii s-au întors în țările lor de origine din cauza pierderii locurilor de muncă 

sau din alte cauze”, potrivit lui Giampaolo Lanzieri de la Eurostat. 

(Sursa: EUROSTAT) 

 

 Aurescu participă luni la reuniunea miniştrilor Afacerilor Externe din 

statele membre UE 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa luni, la Bruxelles, la 

reuniunea miniştrilor afacerilor externe din statele membre UE (CAE), în cadrul 

căreia vor avea loc dezbateri cu privire la aspectele geopolitice ale noilor 

tehnologii digitale, Busola Strategică a UE şi situaţia din Etiopia, precum şi 

evoluţiile recente din Afganistan şi Liban. 
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Potrivit unui comunicat al MAE, transmis duminică AGERPRES, şeful 

diplomaţiei române va face o prezentare a rezultatelor şi concluziilor turneului 

recent efectuat alături de miniştrii de externe din Austria şi Lituania în Caucazul de 

Sud (24 - 26 iunie). 

 

În marja CAE, miniştrii europeni vor participa la un mic-dejun informal cu 

ministrul de externe al Egiptului, Sameh Shoukry. Totodată, miniştrii de externe 

vor participa la un dejun informal cu ministrul de externe israelian Yair Lapid. 

 

Referitor la rezultatele turneului realizat împreună cu omologii din Austria şi 

Lituania, în Armenia, Azerbaidjan şi Georgia în coordonare şi cu mandatul 

Înaltului Reprezentant UE, Bogdan Aurescu va arăta "că vizită a reprezentat primul 

rezultat concret după discuţiile informale de la reuniunea Gymnich din 26 - 27 mai 

2021", când, la iniţiativa sa, a fost abordată, pentru prima dată la nivel european, 

tema conflictelor prelungite în Vecinătatea Estică a Uniunii, precum şi 

instrumentele concrete care pot fi folosite de către UE pentru gestionarea şi 

soluţionarea acestora. 

 

"Ministrul Bogdan Aurescu va prezenta concluziile principale ale vizitei, printre 

care reconfirmarea angajamentului UE pentru securitatea, stabilitatea şi 

prosperitatea regiunii şi a rolului Uniunii Europene ca partener de încredere pentru 

Armenia, Azerbaidjan şi Georgia, care poate oferi sprijin valoros pentru rezolvarea 

unor chestiuni sensibile în regiune, precum şi printr-o cooperare regională mai 

intensă şi structurată. Ministrul român va avansa o serie de propuneri cuprinzătoare 

privind rolul pe care UE îl poate avea în regiune şi modalităţile de implicare mai 

eficientă în gestionarea şi soluţionarea conflictelor prelungite, dar şi în 

consolidarea rezilienţei partenerilor", se mai arată în comunicatul MAE. 

 

Reuniunea va include şi o discuţie privind Busola Strategică (proces de reflecţie al 

Uniunii Europene, care vizează definirea rolului de actor relevant al UE în 

domeniul securităţii şi apărării). Este primul schimb de opinii pe această temă la 

nivelul miniştrilor de externe. Discuţiile sunt relevante din perspectiva exprimării 

viziunilor statelor membre privind parteneriatele şi rezilienţa, aspecte care vor fi 

luate în considerare în procesul de elaborare a Busolei.  

http://www.mae.ro/node/56166
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Aurescu se va referi la importanţa parteneriatelor, în special SUA şi NATO, 

evidenţiind necesitatea asigurării complementarităţii UE - NATO. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Acord istoric: Multinaţionalele vor plăti minim 15% impozit pe profit 

Statele G20 (grupul celor 20 de economii dezvoltate şi emergente) au anunţat 

sâmbătă un acord ''istoric asupra unei arhitecturi fiscale internaţionale mai stabile 

şi mai echitabile'', care stabileşte la nivel mondial un impozit ''de cel puţin 15%'' 

pe profitul multinaţionalelor, transmite AFP. 

Miniştrii de finanţe din ţările G20, care au participat vineri şi sâmbătă la o reuniune 

la Veneţia, le-au adresat de asemenea un apel celor 8 din cele 139 de state ale 

grupului de lucru al Organizaţiei de Cooperare şi Dezvoltare Economică (OCDE) 

ce nu au subscris instituirii acestui impozit minim să o facă. 

G20 solicită de asemenea acestui grup de lucru (denumit ''cadru incluziv'' OCDE-

G20) ''să trateze rapid problemele restante'' şi să prezinte ''un plan detaliat pentru 

implementarea a doi piloni'' ai acordului până la următoarea reuniune a G20 din 

luna octombrie. 

''Pilonul 1'' al acordului constă în redirecţionarea unei părţi a impozitului pe profit 

plătit de multinaţionale către ţările denumite ''de piaţă'', adică ţările unde-şi 

desfăşoară activităţile. Aşadar, impozitul nu va mai fi datorat doar acolo unde 

multinaţionalele şi-au înregistrat sediile şi reuşeau astfel prin practicile de 

optimizare fiscală să plătească impozite mai mici. 

Sunt avute în vedere mai ales companiile cu cifre de afaceri la nivel mondial de 

peste 20 de miliarde de euro şi cu o rată a profitului de peste 10%. Obiectivul este 

ca societăţile multinaţionale şi în special acelea din sectorul digital, care au 

beneficiat mult de pe urma pandemiei, să nu mai plătească impozite derizorii în 

raport cu veniturile lor. 

 

https://www.agerpres.ro/
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/g20_2662.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/impozit_976.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/profit_2987.html
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''Pilonul 2'' corespunde stabilirii unui impozit efectiv minim de cel puţin 15% 

asupra profitului companiilor multinaţionale. Un stat va putea taxa profiturile 

obţinute în străinătate de o companie înregistrată în acel stat de origine dacă ea a 

fost impozitată în străinătate cu un procent inferior acestui prag minim, pentru a fi 

compensată astfel diferenţa. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Rezultate alegeri R. Moldova, după numărarea a 99,5% dintre voturi: 

Partidul Maiei Sandu a obținut un scor istoric de 52,5% / Doar trei partide 

intră în Parlament 

Partidul Acțiune și Solidaritate al președintei Maia Sandu a obținut 52,5% dintre 

voturi la alegerile parlamentare anticipate din Republica Moldova, arată datele 

preliminare ale Comisiei Electorale Centrale, după numărarea a 99,49% dintre 

voturi. Scorul este cel mai mare obținut vreodată de vreun concurent electoral în 

istoria alegerilor din R. Moldova. 

 

PAS este urmat de blocul comuniștilor și socialiștilor, alianța fostului președinte 

Igor Dodon având 27,38% dintre voturi. 

 

Pragul electoral a mai fost trecut doar de Partidul Politic Șor, creditat cu 5,78% 

dintre voturi. Blocul Electoral Renato Usatîi are doar 4,11% și nu va intra în 

parlament, potrivit datelor preliminare. Parlamentul Republicii Moldova are 101 de 

locuri. 

 

Potrivit calculelor făcute de portalul alegeri.md, Partidul Acțiune și Solidaritate va 

primi 63 de mandate, Blocul electoral al Comuniștilor și Socialiștilor - 32 de 

mandate, iar Partidul “Șor” - 6 mandate. 

 

Prezența la vot a fost de 48,41%, pragul de validare de o treime din numărul 

alegătorilor înscriși în listele electorale fiind depășit, iar alegerile pot fi considerate 

valabile. Pentru a accede în Parlament, partidele politice trebuie să întrunească 5% 

din voturile valabile ale alegătorilor, iar blocurile electorale – 7%. 

https://pv.cec.md/parlamentare2021-rezultate.html
https://pv.cec.md/parlamentare2021-rezultate.html
http://alegeri.md/w/Pagina_principal%C4%83?__cf_chl_managed_tk__=20ee426820b097fb70967c91ecb47de8431a9bf1-1626065668-0-AeKbY55GQViaIYf56DuHJ9Zu9f1RJ1F0qcIjT9BFNNO2_qRm67gbNEzJinD-y5JgikfEV6C2gfP1RLOSFLUDe8aCSL5Bizn1QMSOe_FbMEp7ZlsKjO9XaBwAnPgeDjAmBycAip63JahDdfJlUIC1ibv8qCDdW8EHaxBWTY2ADzOk8S9u6XScYxpyJjVttTAv003LOA-mHwCdjjx83qBUamV47mDc_sLRwM8Ye00S5xqux_y-4tFuzjtzwpMg5BfZpgMs7VXpVLyw_a7A8ajULT2SUUZEjL3byvdP5PPZPlngBWY4c4jPl293xBQxooA3QkVMHWZEAQ7RR8GpGqEvq3uuWH0Mq8ZmaBjIGZUlFacRKi-6BLNH7VaWi8bRSOP2VCYzLc5QwAqscWlV-ENztLMNyxzzVv4HEJGTW2e-xRz7xm9sJ014EXKNRA0SgBzq_C-IQ35oXFMzBYA8gABj1bAtwGpS4LSByUMv_1T0Wmp4BLMV4-WVg6nmVullvMXsXPAOGt0SZWBQw_7D7efRduzCAaRiFlcMviDuhTlrRNKXbBVdQLhl63KkUNWgEJY468EClV3isv2CwRO1UJLgNQJhuCEI0tTmK63f4k7qs1gskgkyxstb6NMcxk8OxAjzt5S8ggJOeLs2VZXgYkzFEZIXWThQHoGhb7pOmNFpDk5b
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Ce au spus Maia Sandu și Igor Dodon despre rezultatele alegerilor parlamentare 

„Sper ca astăzi să fie finalul unei ere grele pentru Moldova, sper ca astăzi să fie 

sfârșitul domniei hoților asupra Moldovei”, a transmis duminică seara președintele 

Republicii Moldova, Maia Sandu, fostul președinte al Partidului Acțiune și 

Solidaritate (PAS), partidul reformist și proeuropean care se prefigurează a fi 

marele câștigător al alegerilor parlamentare anticipate. 

 

”Provocările sunt mari, iar oamenii au nevoie de rezultate. Oamenii trebuie să 

simtă cât mai curând beneficiile unui Parlament curat și ale unei guvernări care 

chiar se preocupă de problemele populației. Energia de astăzi de la vot trebuie 

folosită pentru a schimba Moldova și pentru a o transforma într-o țară din care nu 

doar că nu se mai pleacă, dar în care se și revine”, a adăugat Sandu. 

Preşedintele Partidului Socialiştilor din Republica Moldova, Igor Dodon, a 

mulţumit, duminică seară, tuturor celor care au ieşit la vot. ”Am avut o campanie 

activă şi, din calculele noastre, avem rezultate pe măsură”, a afirmat Dodon, care a 

adăugat că ”de mâine va începe o nouă etapă în Republica Moldova. 

Dodon a cerut tuturor politicienilor să nu mai permită alte crize politice. 

UE dă bani R. Moldova, dar cere reforme 

În schimbul pachetului de asistență financiară în valoare de până la 600 de 

milioane de euro, anunțat de Comisia Europeană pentru Republica Moldova, e 

necesară reformarea justiției și a administrației publice, a spus luna trecută 

europarlamentarul român Siegfried Mureșan. 

Potrivit oficialului, buna desfășurare a scrutinului parlamentar din iulie este 

prioritatea zero pentru deblocarea sprijinului financiar oferit de comunitatea 

europeană, afirmă eurodeputatul liberal. 

Președintele Delegației Parlamentului European pentru relația cu Republica 

Moldova, Siegfried Mureșan, spune că angajamentele pe care Republica Moldova 

va trebui să și le onoreze pentru a beneficia de asistență financiară nu sunt noi 

pentru țara noastră. Uniunea Europeană insistă pe independența justiției și 

combaterea corupției. 

 (Sursa: ziare.com) 
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 Comisia Europeană vrea să creeze o nouă autoritate de supraveghere pentru 

combaterea spălării banilor, care va impune propriile sancțiuni financiare 

dacă regulile UE vor fi încălcate 

Comisia Europeană intenţionează să creeze o nouă autoritate de supraveghere 

pentru combaterea spălării banilor, printre alte măsuri, conform unor documente 

consultate de DPA. 

Conform proiectului, noua Autoritate împotriva Spălării Banilor va putea impune 

propriile sancţiuni financiare în cazul încălcării regulilor UE. 

Agenţia va coordona autorităţile naţionale de supraveghere şi le va sprijini în 

creşterea eficienţei în aplicarea reglementărilor europene. 

Anterior, au apărut informaţii conform cărora Comisia Europeană vrea să introducă 

un plafon uniform de 10.000 de euro pentru plăţi cash. 

Conform Curţii Europene de Conturi, miliarde de euro din tranzacţii ilegale intră în 

economia obişnuită în UE în fiecare an, iar originea ilegală a fondurilor este 

ascunsă. 

Europol, autoritatea europeană de poliţie, estimează că valoarea tranzacţiilor 

suspecte în Europa este de sute de miliarde de euro, conform celui mai recent 

bilanţ. 

Comisia Europeană vrea să prezintă proiectul creării noii agenţii într-o săptămână 

şi jumătate. 

Apoi, statele membre şi Parlamentul European trebuie să decidă cum va fi 

implementat acest proiect. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Preşedintele BCE spune că o schimbare de politică este posibilă la reuniunea 

din luna iulie 

Preşedintele Băncii Centrale Europene, Christine Lagarde, le-a spus investitorilor 

să se pregătească pentru o nouă orientare cu privire la stimulentele monetare în  

https://www.agerpres.ro/
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următoarele 10 zile şi totodată a semnalat că este posibil să fie adoptate noi măsuri 

în 2022 pentru a sprijini economia zonei euro, după ce actualul program de 

achiziţionare de obligaţiuni se încheie, informează Bloomberg. 

 

Într-un interviu acordat Bloomberg Television, la câteva zile după ce BCE a 

anunţat că şi-a modificat ţinta de inflaţie la 2%, Lagarde a spus că reuniunea din 22 

iulie a Consiliului guvernatorilor BCE, care până acum nu anunţa nimic special, va 

avea "câteva modificări şi variaţii interesante". 

 

"Va fi o reuniune importantă. Având în vedere că trebuie să ne demonstrăm 

angajamentul, orientarea viitoare va fi revizuită cu siguranţă", a spus duminică 

Christine Lagarde, la finalul reuniunii miniştrilor de Finanţe din G20. 

 

Săptămâna trecută, după o procedură de revizuire strategică de 18 luni, Banca 

Centrală Europeană a anunţat modificarea ţintei sale de inflaţie la 2% pe termen 

mediu, renunţând la precedenta formulare potrivit căreia BCE miza pe o ţintă de 

inflaţie "mai mică dar apropiată de 2%", care a creat impresia că instituţia de la 

Frankfurt este mai preocupată de o creştere a preţurilor peste ţinta sa decât de una 

mai mică. 

 

Lagarde a mai spus că se aşteaptă ca actualul program de achiziţii de obligaţiuni al 

BCE, în valoare de 1.850 miliarde de euro, să se deruleze "cel puţin" până în luna 

martie 2022. În plus, acest program ar putea fi urmat de o "tranziţie spre un nou 

format", a spus Lagarde, fără a oferi alte detalii. 

 

Cu toate acestea, preşedintele BCE a apreciat că nu este nevoie să se discute despre 

momentul în care vor fi retrase stimulentele, deoarece este doar "prudent 

optimistă" cu privire la relansarea economiei, în condiţiile în care tulpina delta a 

coronavirusului reprezintă o ameninţare la reluarea vieţii normale. Chiar dacă 

inflaţia va creşte în acest an, BCE se aşteaptă ca acest trend să fie unul temporar. 

 

"Trebuie să fim foarte flexibili şi să nu începem să creăm aşteptări că acest exit va 

avea loc în următoarele săptămâni sau luni", a spus Lagarde. 
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În interviul acordat Bloomberg Television, preşedintele BCE a vorbit şi despre 

perspectivele unui euro digital. Potrivit lui Lagarde, este posibil ca actualul 

Consiliu al guvernatorilor să convină săptămâna viitoare să treacă la o "fază 

exploratorie" cu privire la o monedă digitală emisă de banca centrală. Aceasta ar 

însemna mai mulţi ani de analize înainte să fie luată decizia de a implementa un 

euro digital. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Lukașenko se ține de cuvânt și sabotează Europa: trimite migranții direct în 

Uniunea Europeană 

Lituania va propune luni extinderea sancţiunilor Uniunii Europene împotriva 

Belarusului, pentru că trimite migranţi peste graniţă, în UE, potrivit Ministerului 

lituanian de Externe, transmite Reuters. 

”Vom propune să luăm în considerare extinderea treptată de sancţiunilor 

sectoriale”, a declarat purtătorul de cuvânt, informează News.ro. 

Miniştrii de Externe europeni se vor întâlni vineri la Bruxelles. 

Lituania a început vinerea trecută construirea unui zid din sârmă ghimpată pe o 

lungime de 550 de kilometri de-a lungul graniţei cu Belarusul, după ce a acuzat 

autorităţile din această ţară că aduc cu avionul migranţi din străinătate pentru a-i 

trimite ilegal în Uniunea Europeană. 

Potrivit Lituaniei, sute de migranţi, majoritatea irakieni, au traversat frontiera în 

ultimele zile, după ce au fost aduşi acolo de Belarus. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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